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Spørgsmål 

Hvad er ministerens holdning til, at byggeret og standardkvadratmeterprisen er væsentlig 

højere på ydre Frederiksberg i forhold til Kildevældskvarteret på Østerbro (København 

K)? 

 

Svar 

Som det vil være bekendt, har regeringen iværksat et stort og ambitiøst arbejde for at 

genskabe tilliden til ejendomsvurderingerne. Det første skridt blev taget sidste efterår med 

nedsættelsen af det såkaldte Engberg-udvalg, som afleverede sin rapport i september. 

Arbejdet fortsætter nu i det netop etablerede Implementeringscenter for Ejendomsvurde-

ring, hvis opgave det er at bringe arbejdet helt i mål.  

 

Boligejerne kan hermed se frem til et nyt ejendomsvurderingssystem, som skal give mere 

gennemsigtige og gennemskuelige vurderinger. Træfsikkerheden i den prototype, som 

Engberg-udvalget har udviklet, skal imidlertid forbedres, og en række problemer, som 

udvalget har påpeget, skal løses.  

 

Implementeringscentret skal bl.a. løse følgende opgaver: 

 

 Afklaring af juridiske forhold og udarbejdelse af forslag til ny vurderingslov. 

 Videreudvikling af beregningsmodel for ejerboliger samt udvikling af model for be-

regning af grundværdier, sommerhuse og erhvervsejendomme m.v. 

 Udvikling af IT-system til understøttelse af ejendomsvurdering i SKAT. 

 Tilrettelægge ny vurderingsorganisation, herunder tilvejebringe de nødvendige kompe-

tencer og ressourcer. 

 

Hvorvidt de tekniske elementer, der i dag indgår i ejendomsvurderingerne - herunder de 

elementer, der nævnes i spørgsmålet - vil komme til at indgå i det fremtidige vurderings-

system, er endnu ikke afklaret. Det vil det kommende arbejde vise. 

 

Som det ses, er det et stort og ambitiøst arbejde, der nu sættes i værk. Jeg ser frem til, at 

arbejdet bliver fuldført, og at borgernes tillid til ejendomsvurderingerne kan genskabes. 
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